
Chat Projectleider Woo – 10 november 2022 
 
Heeft uw organisatie al een Woo contactpersoon of functie? 

 
 
Ik ben heel benieuwd naar jullie werkwijze. Is er een procesbeschrijving / handreiking die je 
kan delen? 
 
NB die is gedeeld via KIA.PLEIO.nl 
 
Voor hoeveel uur zijn ze vrij gemaakt? 
Ongeveer 8 uur per uur (TEAM bestaat uit 5,5 fte) 
 
Blue Dolphin hebben wij ook! zou heeeel fijn zijn om die naast ons concept te leggen 
 
Heeft u al metadatastandaarden die voldoen aan de Woo, en hoe worden documenten 
voorzien van de juiste metadata? 
Ja wij hebben de processen in Bleu Dolphin. Vanuit Grip zullen we contact opnemen om te 
kijken wat we delen. 
 
En kun je misschien ook delen hoe de openbaarheidsparagraaf eruit ziet inderdaad? 
NB die is gedeeld via KIA.PLEIO.nl 
 
Hebben jullie GR-en een Woo contactpersoon? 
De GR-en (zijn er ongeveer 14) hebben bericht gehad maar we zijn er nog niet verder mee. 
 
Door wie hebben jullie het ambitieniveau laten vaststellen? 
Alle informatie over deze bijeenkomst en gedeelde documenten, wordt geplaatst op Kia 
https://kia.pleio.nl/cms/view/abcfb6c7-4b57-43ba-97a4-c5bd44b812b2/zesde-week-grip-
op-informatie 
 
Iemand een idee van het tijdspad (informeel mag ook...) voor wat betreft het KB rondom 
actieve openbaarmaking? Wanneer kunnen we dat (eindelijk....) eens verwachten? 



Door het college door het verwerken in de openbaarheidsparagraaf. Er is binnen teams over 
gesproken en vervolgens is de ambitie in het voorstel meegenomen. 
 
Waarschijnlijk 2024? 

Hoi Stefan, nee er is nog geen tijdspad bekend. Sorry  

Dan al... dat is ambitieus  
 
In implementatiestrategie brief van juli stond iets dat er samen geleerd moet worden en 
geen tijdspad gegeven zou worden (uit mijn herinnering). Dus zelf aan de slag met de eerste 
4 categorieën in interne voorbereiding is slim, maar landelijke planning erop loopt er nog 
niet dat ik weet. 
Zelf aan de slag kan altijd. 

Mocht je aan de slag willen: VNG heeft een voorstel Implementatieplan opgesteld (wat 
uitgebreider) https://forum.vng.nl/do/document?id=3888336-646f63756d656e74 maar daarnaast 
komen we ook met een lijstje wat je NU al zo wie zo kunt doen. 

De landelijke tool voor publicatie ORI ligt er al sinds maart 2022 uit. Tool=platform 
 
Oh echt?! Zijn er hier collega's die documentatie hebben over hoe de koppeling Ibabs - 
ORI/OSI platform eruit ziet? 
https://zoek.openraadsinformatie.nl/ 
= Link naar ORI 
ORI zou voor eind van dit jaar vervangen worden. Dat is niet gebeurt. Maar KOOP heeft 
aangegeven ORI te koppelen aan PLOOI 
 
Heeft u al metadatastandaarden die voldoen aan de Woo, en hoe worden documenten 
voorzien van de juiste metadata? 
Nee hebben we nog niet allemaal, zijn we wel mee bezig. Dit gaat via de archief adviseur. Zo 
ver we ze nodig hebben plaatsen we ze in het zaaksysteem. We hebben wel een check 
gedaan op de categorieën en daar mis je dus wel categorieën op dit moment. We doen veel 
op Twentse schaal. Nadeel van ons zaaksysteem is dat documenten geen titel hebben maar 
een documentnummer dus hoe publiceer je het dan. 
 
Door wie hebben jullie het ambitieniveau laten vaststellen? 
 
 
Alle informatie over deze bijeenkomst en gedeelde documenten, wordt geplaatst op Kia 
https://kia.pleio.nl/cms/view/abcfb6c7-4b57-43ba-97a4-c5bd44b812b2/zesde-week-grip-
op-informatie 
 
Hoe houden we balans tussen de hoofdlijn in de verantwoordingsdocumenten als het gaat 
om WOO/Openbaarheidsparagraaf? Als we niet oppassen wordt dit zo'n wezenlijk 
onderdeel dat alle verantwoordingsdocumenten P&C momenten enorm uitdijen en goede 
gesprek er langs deze lijn niet van komt. Wat organiseer je nog maar qua verantwoording 
dan wel informatiemomenten richting college en raad? 



Als je het goede gesprek wil voeren hebben wij met de portefeuillehouders en college. Er 
zijn allerlei rondes geweest voor de vaststelling van de begroting dus daar kunnen dan 
vragen gesteld worden. Als er iets brand is dan zijn er meer vragen maar voor nu is vooral 
geschetst dat we beginnen. We hebben juist geen document ernaast gemaakt. De paragraaf 
is maar 2,5 pagina. Hou het simpel. 
 
Ik ben ook benieuwd naar jullie opzet voor de jaarverantwoording straks. Misschien kunnen 
we van jullie leren hoe dit te doen. 
 
Als iedereen inderdaad de VNG mjp omarmt en zo zijn werk plant... zou het voor ACOI 
handig zijn. Ik stel dat hier in Tilburg in ieder geval wel voor. 

Altijd fijn, een fan  
 
Wanneer koppeling ORI / PLOOI 

https://zoek.openraadsinformatie.nl/ Laatste documenten 29-03-2022 

Ik dacht al dat het aan onze gemeente lag. Maar waarom stopt het daar? 

 
Hoe ver is Almelo (samen met Hengelo en Enschede) met opzetten van de training Woo? En 
kan die gedeeld worden? 
Hoi Andre we gaan het vragen aan Corrie en laten het weten aan jou en als het gedeeld 
worden delen we het voor iedereen via eerder gedeelde weblink. 
NB de training is als bijlage te vinden bij het webinar via KIA.PLEIO.nl 
We hebben nog andere trainingen die we kunnen delen. Ik zal het aanleveren. Niet meer 
vandaag. 

Hier wordt nu geworsteld met informatiehuishouding verplichtingen in de Woo versus 
Archiefwet. Neiging is dit apart aan te pakken. Als eigen activiteitenlijn 
Wij hebben een apart project adequate informatie huishouding juist gekoppeld aan de 
Archiefwet zodat we nu in 2 keer alle verbeteringen kunnen treffen die nodig zijn. Daarnaast 
maken we een impactanalyse om de Woo in relatie tot alle I-wetten om te bekijken we wat 
moet doen binnen de organisatie 

Ik kan nog niet scherp duiden waarom je informatiehuishouding binnen context van woo 
(openbaar maken) moet meenemen 

Iemand argumenten waarom je er vanuit woo (naast archiefwet) op moet sturen. En hoe dan? 
De Woo stelt eisen aan je archief, zoals beschikkingen terwijl die categorie geen veld of 
metadata in het zaaksysteem is. Zo geldt dat voor meerdere categorieën. 

Hoe hebben jullie dat Woo budget berekend? 
vwb budget: bij de bar-organisatie zijn we uitgegaan van de mei-circulaire waarin woo-gelden 
benoemd waren - en daar een best effort schatting op gemaakt. Maar grote mate van 
onzekerheid... 



Hoe wist je in die vroege fase al hoeveel budget je nodig had? 
aha, de compensatie vanuit rijk 'geclaimd' 

Welk doel had de enquête? En wat doen jullie er nu mee in het project? 
 
Over dit toegewezen budget: hier zit ook het budget voor de gemeenschappelijke regelingen 
in geloof ik, hebben jullie hier al verzoeken of contact over gehad met de gr'en? 
De mei-circulaire vanuit het gemeentefonds noemt niet nadrukkelijk dat de GR's via de 
gemeentes worden gecompenseerd. Tenzij ik iets over het hoofd heb gelezen. Dat de 
'rekening' ook onherroepelijk bij de deelnemers (dus gemeentes) wordt doorgerekend is 
aannemelijk. 
Beste Johannes, de GR-en worden wel degelijk genoemd. VNG heeft een vragen en 
antwoorden Woo waar dit meerdere keer door juristen worden herhaald. 
https://vng.nl/artikelen/wet-open-overheid-woo-juridische-vragen-en-antwoorden 

Dank voor de extra info. Lees niet direct iets over financiële tegemoetkoming of compensatie aan 

GR's maar ben dan ook geen jurist  

Is het mogelijk om de infografic te delen? 
Hier staan voorbeelden van de infographic en Woo tekeningen: 
https://www.tekenidee.nl/zakelijke-tekeningen-kennisbank/watiswoo/. Je mag de 
tekeningen gewoon gebruiken. 
Bedankt Linda, ziet er goed uit. Ik neem de organisatie tekenidee mee 

Voor wie hem nog niet kent... hier staat ook de Woo met juridische toelichting: 
https://overheidenopenbaarheid.nl/ 

Leuke frisse aanpak hoor! 

Geweldige aanpak 

Woo, dit ziet er goed uit  

Heel gaaf! 

Complimenten! 

SED? 
 

Wat ik jammer vind is dat we als gemeenten en overheid te weinig samenwerken, We proberen 
allemaal het wiel op nieuw uit te vinden. Met meer samenwerking met alle gemeentes en overheid kun 
je gewoon een heel strak en goed systeem op te zetten waardoor iedereen op dezelfde manier kunnen 
werken. 
Samenwerken is belangrijk, delen is top. Er zijn vanuit de VNG 3 werkgroepen geweest die 
allemaal opgeheven zijn door gebrek aan enthousiasme. Maar als er behoefte is zullen we het 
opnieuw uitvragen. 
Je kan veel kwijt op de woo-pagina van het vng forum. en wat Eunice zegt: als er niet 



gebracht wordt... En ik snap het, want in het geweld van de perikelen binnen je 
organisatie is het lastig ruimte vinden voor samenwerking en kennis delen. 
Dus extra blij met deze tweemaandelijkse sessie!!! 

Gemeente Alkmaar sluit graag aan. Mee eens. Gemeente Maastricht. 

Mooie gestructureerde aanpak! Hoe bewaken jullie de onderlinge samenhang met de vele 
andere informatiewetten? Wij zijn in overweging de informatie wetten in een programma 
onder te brengen zodat je elementen vanuit daar goed kunt prioriteren. 
Je kunt de 2 lijnen niet los van elkaar zien 
 

Wanneer voorzien jullie aansluiten Plooi? 
 

Wat is de ureninzet vanuit het projectteam? 
Wij werken met ruim 7 fte in het programma. de benodigde ureninzet vanuit de organisatie 
(om bv. de verbeteringen door te voeren in dossiervorming zitten daar niet bij) 
Almelo - Moeilijk in te schatten. Veel uren in de inventarisatie juridische zaken, 0,4 fte 
projectleiding. Lastig te zeggen. 
 

Doordat de ontwikkeling van PLOOI behoorlijk traag verloopt zijn er steeds meer 
organisaties die niet meer wachten op PLOOI maar gaan ze zelf documenten actief openbaar 
maken via een lokaal portaal. Gaat Koggenland dat ook doen? 
Of juist wachten en de goede voorbereidingen treffen zodra PLOOI gereed. Nu al actief 
openbaarmaken vraagt ook veel van je organisatie. Alkmaar gaat de processen rondom een 
informatie categorie "droog" oefenen. 
Maar hierbij is een 0-meting / inventarisatie cruciaal. Als je dit doet weet je wat je hebt en 
vooral wat er nog moet. 
Almelo - Als de mogelijkheid bestaat willen we dat inderdaad zo snel mogelijk aan te sluiten. 

Ik hoorde nog een vraag over de financiën voor implementatie: wij hebben in het 
programmaplan een berekening gemaakt voor de kosten die met uitvoering van het 
programma Woo te maken hebben met alle projecten, en kosten die we verwachten te maken 
die gerelateerd zijn aan de Woo maar niet binnen de scope van het programma vallen. Voor 
het programma voor 1,5 jaar kwamen we op een bedrag van plm 1 mln euro, (personeel en 
niet-personeel) 

En hou er rekening mee dat als je MEER wil dan wettelijke basis (andere i-categorieën dan de 
11 bv) daar geen zekerheid is dat je dat op PLOOI kwijt kan. Ik zie bij ons ook de mix van 
eigen websites + straks plooi ontstaan 

KOOP moet voor plooi van 900 organisaties honderdduizenden documenten gaan 'slikken'. 
Dat is een heftige informatie-technische excercitie die met de minmum basis 
documentenstroom al heel pittig is. 
Dat klopt maar er is nog veel onduidelijk. Voor nu: maak een inventarisatie, kies je ambitie, 
maak en plan en ga aan de slag. Er komt een document vanuit Grip waarbij we aangeven wat 
je NU kunt doen. 



Wil je sneller / meer dan adviseer ik het zo in te richten dat je daarna ook de ruimte hebt om 
op PLOOI aan te haken. (met je info analisten en it-ers uitdenken) 
 

i-Navigator heeft een inventarisatie van WOO processen inclusief betrokken documenten 

Klopt. en dan moet je ze nog vinden in je applicaties in hun juiste versie  

Koggenland: herkenbare aanpak! 

Goede opzet 

Ja echt top! 

Gave en top aanpak! 

Inspirerend! 

Dank voor jullie heldere uitleg en leuke manier van presenteren :) 

Heel hartelijk dank hiervoor! 

Kunnen jullie deze presentatie ook delen? 

Kan er een link naar de inforgraphics op het forum hier gedeeld worden? 

Wij moeten daar nog scheiding in aangebracht worden en moet nog apart in het college van 
B&W 

Ik ben benieuwd of er gemeenten zijn die hun GR'en wel al actief hebben meegenomen in de 
samenwerking implementatie Woo. 

Hebben jullie ook nagedacht over een Woo team? 

Heeft uw organisatie al een Woo projectleider of rol die de projectleiding op zich neemt? 



 

Heeft uw organisatie voor 2023 een tekst over de Woo opgenomen in de begroting? 

 

Ik kan niet deelnemen aan de Polls vanwege een uitgeschakelde bot waarvoor ik contact op 
moet nemen met mijn IT beheerder. 

Lang leve de open structuur  

Wanneer moet uw organisatie actief gaan openbaren? 

 

Is er wel een datum gesteld dat er besloten moet worden. 
Het liefst zo snel mogelijk. We werken met een stuurgroep. Daar worden besluiten genomen. 



Er is er voor 24 november weer een gepland. We verwachten een besluit op 12 december 
tijdens een ingelaste vergadering genomen kan worden. 

Is er een deadline waarop besluiten genomen moeten zijn? Of blijft men (jaren) polderen?? 

Waar zitten die uiteenlopende kosten in? kan je een indruk geven voor gemeenten 

Best lastig als je vlak voor een verlenging zit van de tijdelijke website Woo Besluiten 
COVID-19. Zijn er van uitgegeven dat we in 2023 konden migreren naar PLOOI 

Het effect is dat er dus door overheidsorganisaties lokaal mini-plooi's gemaakt gaat worden 
(met bijhorende investeringen) 
Is afhankelijk van je ambitie. Als er nog geen Koninklijk Besluit is, ben je niet verplicht om 
dit te organiseren. 
VNG - Je moet zo wie een plek(ken) creëren om informatie actief te openbaren. Het 
onderzoeken binnen de organisatie is dus niet weggegooid. 

Nu alsnog een nw. aanbesteding..  

Denk dat metadatastrategie het meeste belangrijke is om in de ondrergrond in ieder geval de 
basis gelijk te leggen. 

Kenmerkende aanpak voor de overheid. Geen wonder dat gemeente terughoudend zijn met 
starten en doen van investeringen. 

Je voldoet toch alleen aan de wettelijke verplichting wanneer je publiceert via het juiste 
platform i.c. PLooi? 
Klopt 

3.3. is nog niet verplicht ingrid 
Klopt, maar doet wel afbreuk aan de intenties die werkelijkheid zouden worden met de 
Woo. 

eens Ingrid. Geduld  

Als er geen KB komt, is het lastig urgentie in je organisatie te creëren, en eventuele middelen 
beschikbaar te krijgen. 

Websites zijn in de regel platte cms-sen die niet geschikt zijn voor grote 
documentenvolumes met zoekfunctionaliteit? 
Is bij de provincie Brabant reden geweest om nu Woo-verzoeken niet actief openbaar te 
maken (in de zin dat documenten daar te downloaden zijn vanaf de website) 
Helder hoor maar onderzoek of je dat op die manier zou willen (via je website, via een CMS) 
is altijd verstandig. Ligt ook in de lijn met de ambitie. 

Welke voorbereidingen kunnen we al wel doen richting aansluiten PLOOI. 
Beste Boudewijn Grip komt met een lijstje wat je kunt doen en er is zoals eerder gezegd een 
implementatieplan wat ook Koggenland heeft gebruikt om toch een plan te maken 



NB zie Woo wat moeten we NU? https://forum.vng.nl/do/news?id=3963760-6e657773 

In 2023 wordt cf voortgangsbrief 8 juli '22 PLOOI voor de eerste 4 categorieën opengesteld. 
Arne vertelt dat daarvan geleerd wordt en pas daarna besloten wordt over volgende 
categorieën. Betekent dat dat volgende categorieën niet vóór 2024 verwacht mogen worden? 
Wij weten het nog niet zeker maar we verwachten dat bepaalde categorieën op elkaar lijken en 
dat leidt tot een versnelling maar er zijn ingewikkelde categorieën. 
Kunnen we nog niets over zeggen. 

Dat is echt maar de vraag. gestandaardiseerde grootvolumes zoals vergunningen / 
bestemmingsplannen zijn makkelijker te lichten. Moet ook al vanuit WEP 

Waar staan de vragen en antwoorden van de vorige sessie(s)? Ik kan ze niet vinden op kia.pleio.nl. 
Ik ga even kijken want we hebben hem wel geplaatst 

NB te vinden op KIA.PLEIO.nl https://kia.pleio.nl/cms/view/3e519e46-904c-438a-a9bf-
92f14f7dd869/wet-open-overheid-woo 

Jullie hebben toch wel test cases die jullie nu gebruiken in het gebruik met PLOOI? 
We hebben nog geen ervaring opgedaan met referentie organisaties. Er is met 
Open.Statisfaction als leverancier getest. 

Wat we nu op eigen website of bv. DROP publiceren. Moet dit straks alsnog via PLOOI of 
kan er daar ook een "koppeling" mee gemaakt worden? 
Er wordt gezegd dat DROP, ORI en andere bestaande collecties gekoppeld worden met 
PLOOI 

Waarom zouden gemeenten niet in de sandbox testen? 
Als je je eigen systeem kan aanpassen dan zou je het kunnen testen. Er zit niets een de 
sandbox, het is alleen een stopcontact waar je kunt proberen een stekker in te steken. 

Waarom komt er geen sandbox voor de handmatige aanlevering? Dat biedt ons inzicht in 
waar we ons proces op moeten richten c.q. aanpassen. 
Het loket is in vergaande ontwikkeling. Maar wanneer het opgeleverd wordt hangt samen met 
de koers. 

Leverancier die ik recent sprak zei dat ze ook wachten op metadata-'voorschrift'. De tech 
maken ze zich niet zo zorgen over. 

Kunnen de deelnemende organisaties KOOP helpen om tot versnelling te komen. 

Wij moeten handmatig gaan aansluiten. Is er enig beeld bij het werkproces? 
Beste Roderick de ontwikkeling zit hem nu op een handmatig loket (voor kleine volumes) of 
een push API (automatisch). Maar meer is er dus nog niet bekend. Mocht je meer van de 
techniek willen zien dan kun je dat vinden op KOOP website. 
In de scenario-analyse van Ecorys en PBLQ wordt ook gesproken over PLOOI als een soort 
van verwijs-index en als een soort van zoekbox met Google eronder, dacht ik 
Dat klopt maar er is in 2019 besloten om voor nu te kiezen voor loket en push api 



Misschien als tip: wij maken wel alvast een implementatieplan voor alle categorieën zodat wij 
weten waar we staan op het moment dat er een KB komt. dan weten we ook wat er nog 
gebeuren moet. 

Hangt er achter de sandbox wel een systeem of is het een simulatie? 

Opdracht aan KOOP is juist afgeschaald door opdrachtgever BZK. 

De sandbox omgeving is vooral bedoeld voor het 'technisch aansluiten/testen' van het 
berichtenverkeer richting PLOOI.  

De uitdaging zit vooral in het nog niet duidelijk zijn van de relevante metadata die (voor 
zover wij dat kunnen beoordelen) per in de WOO opgenomen documentcategorie zou moeten 
verschillen. 

Ik maak mij ook over praktische zaken wat zorgen vwb PLOOI zoals dat er maar 1 account 
wordt uitgegeven per organisatie, dat je niet kan verwijderen in PLOOI. Is daar nog wat over 
uit te wijden? 

klopt Hans. Minimale metadataset per informatiecategorie svp! 

Hoeveel contact heb jij met de gemeenten? 

Wat heeft Arne voor tips rondom het voorbereiden op de juiste metadata inderdaad (ook als je 
het eerst op je eigen website zet)? 

Zou u uw verhaal willen vertellen in dit Woo projectleidersoverleg? De uitkomsten zijn niet 
zichtbaar voor iedereen. Vermeld dan uw naam dan nemen we contact op. 

Ik kan niet reageren op de polls. 

Beheer en eigenaarschap van de documenten in PLOOI is straks ook nog wel een dingetje 
versus wettelijk vernietigen en het synchroon houden van lokale documenten (bij je 
gemeente) en gepubliceerde info 

voor Eunice: ik ben benieuwd naar de stand van het aanjaagteam? 

Is het ook tijd om ons meer te richten op de moraal van de Woo. 
Wat is de waarde van de Woo in de context van de menselijke maat? Rekening houden met 
mensen in een kwetsbare situatie of beperkingen en dergelijke? 

poll functie is geblokt door it 

Ik krijg een foutmelding bij de polls  

Ik ook helaas 

Ik zie helemaal niets meer verschijnen in de chat…? 



Goede toevoeging! 

dat wordt leuk zoeken voor de gebruiker haha 

@Arne kun je dat ook omdraaine: Art. 31. komt NIET/NOOIT op PLOOI beschikbaar 

woo-i-categorie in plooi, andere dingen elders. zolang plooi doorzoekbaar is met google, komt 

het wel weer samen  

Dank, goed sessie!  

was weer heel informatief vandaag. Thx 

Waar staan de vragen en antwoorden van de vorige PL-sessie? Ik kan ze niet vinden op 
kia.pleio.nl. 
Op KIA https://kia.pleio.nl/cms/view/3e519e46-904c-438a-a9bf-92f14f7dd869/wet-open-
overheid-woo 
Eunice Vink Daar staat een enorme lijst. Waar precies in die lijst? 
Hier staan ze ook https://forum.vng.nl/do/document?id=3907497-646f63756d656e74 

 

Dank! 

dank je wel voor de sessie 

Dus: goede antwoord is toch "verplichting actief openbaar te maken gold al" (zie art 3.1 Woo 
inspanningsverplichting maar ook onder Wob al), want alleen voor de concrete categorieën 
geldt: pas als bij KB bekend gemaakt. 

dank! 

bedankt voor de organisatie weer. Heel nuttig 

Bedankt! 

 

 

 

 

 

 

 


